



SUPREME COURT OF CANADA

BULLETIN OF PROCEEDINGS

This Bulletin is published at the direction of the Registrar and is for general information only. It is not to be used as evidence of its content, which, if required, should be proved by Certificate of the Registrar under the Seal of the Court. While every effort is made to ensure accuracy, no responsibility is assumed for errors or omissions.

During Court sessions, the Bulletin is usually issued weekly.

To get copies of any document referred to in the Bulletin please click on this link: <https://www.scc-csc.ca/case-dossier/rec-doc/request-demande-eng.aspx>.

Please consult the Supreme Court of Canada website at www.scc-csc.ca for more information.

COUR SUPRÊME DU CANADA

BULLETIN DES PROCÉDURES

Ce Bulletin, publié sous l'autorité du registraire, ne vise qu'à fournir des renseignements d'ordre général. Il ne peut servir de preuve de son contenu. Celle-ci s'établit par un certificat du registraire donné sous le sceau de la Cour. Rien n'est négligé pour assurer l'exactitude du contenu, mais la Cour décline toute responsabilité pour les erreurs ou omissions.

Le Bulletin paraît en principe toutes les semaines pendant les sessions de la Cour.

Pour obtenir des copies de tout document mentionné dans le bulletin, veuillez cliquer sur ce lien : <https://www.scc-csc.ca/case-dossier/rec-doc/request-demande-fra.aspx>.

Pour de plus amples informations, veuillez consulter le site Web de la Cour suprême du Canada à l'adresse suivante : www.scc-csc.ca

May 29, 2026

1 - 7

Le 29 mai 2026

Contents
Table des matières

Judgments on leave applications / Jugements sur demandes d'autorisation	1
Pronouncements of reserved appeals / Jugements rendus sur les appels en délibéré.....	6

NOTICE

Case summaries included in the Bulletin are prepared by the Office of the Registrar of the Supreme Court of Canada (Law Branch) for information purposes only.

AVIS

Les résumés des causes publiés dans le bulletin sont préparés par le Bureau du registraire (Direction générale du droit) uniquement à titre d'information.

**Judgments on leave applications /
Jugements sur demandes d'autorisation**

May 28, 2026

GRANTED

Forum des maires de la Péninsule acadienne Inc. v. Minister of Justice and Public Safety - and - Société de l'Acadie du Nouveau-Brunswick Inc. (N.B.) (Civil) (By Leave) ([42073](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of New Brunswick, Number 38-24-CA, 2025 NBCA 99, dated September 4, 2025, is granted. The schedule for serving and filing the appeal documents will be set by the Registrar.

Hougen Co. Ltd. v. Ming Su, Inspirza Management Group Inc., Gohan Trading Inc., Token Studio Inc., Nazda Holding Inc. and Sogo Marketing Inc. (B.C.) (Civil) (By Leave) ([41946](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal for British Columbia (Vancouver), Number CA49662, 2025 BCCA 164, dated May 21, 2025, is granted with costs in the cause. The schedule for serving and filing the appeal documents will be set by the Registrar.

His Majesty the King v. Brown Emereuwa (Sask.) (Criminal) (By Leave) ([42075](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal for Saskatchewan, Number CACR3817, 2025 SKCA 83, dated September 3, 2025, is granted. The schedule for serving and filing the appeal documents will be set by the Registrar.

Biogénie Canada Inc. v. Canadian Food Inspection Agency - and - Attorney General of Saskatchewan and Attorney General of Alberta (Fed.) (Civile) (By Leave) ([42060](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Federal Court of Appeal, Number A-17-24, 2025 FCA 150, dated August 25, 2025, is granted with costs in the cause. The schedule for serving and filing the appeal documents will be set by the Registrar.

DISMISSED

Wolastoqey Nation at Welamukotuk (Oromocto First Nation), Wolastoqey Nation at Sitansisk (Saint Mary's First Nation), Wolastoqey Nation at Pilick (Kingsclear First Nation), Wolastoqey Nation at Wotstak (Woodstock First Nation), Wolastoqey Nation at Neqotkuk (Tobique First Nation) and Wolastoqey Nation at Matawaskiye (Madawaska Maliseet First Nation), on Behalf of Wolastoqey Nation v. J.D. Irving Limited, Charlotte Pulp and Paper Co. Ltd., Eastcan Trading Limited, Irving Paper Limited, Juniper Organics Limited, K.C. Irving, Limited, Miramichi Timber Holdings Limited, The New Brunswick Railway Company, Rothesay Paper Holdings Ltd., St. George Pulp & Paper Limited, VanBuren-Madawaska Corporation, New Brunswick Southern Railway Company Limited, Burnt Hill Fishing Club, H.J. Crabbe & Sons Ltd., Acadian Timber Limited Partnership by its general partner, Acadian Timber GP Inc. and Acadian Timber GP Inc. - and - Elsipogtog First Nation, Chief Vincent Leblanc on behalf of himself and the members of the Buctouche Mic Mac Band, Chief George Ginnish on behalf of himself and the members of the Natoaganeg First Nation, Chief John Claude Caplin on behalf of himself and the members of the Eel River Bar First Nation, Chief Rebecca Knockwood on behalf of herself and the members of the Fort Folly First Nation, Chief Kenneth Barlow on behalf of himself and the members of the Indian Island Band, Chief Bill Ward on behalf of himself and the members of the Metepenagiag Mi'kmag Nation, Chief Alvery Paul on behalf of himself and the members of the Esgenoopetitj First Nation, Chief Terry Richardson on behalf of himself and the members of the Pabineau First Nation, and on behalf of the districts of Gespe'gewa'gi and Signigtewa'gi of the Mi'gmag Nation, EMS Enterprise Inc. (N.B.) (Civil) (By Leave) ([42204](#))

The motion filed by Quw'utsun (Cowichan) Nation for leave to intervene in the application is dismissed. The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of New Brunswick, Numbers 113-24-CA, 114-24-CA & 115-24-CA, 2025 NBCA 129, dated December 11, 2025, is dismissed without costs.

Vittorio Mark Castelli v. Alison Jane Paton (B.C.) (Civil) (By Leave) ([42163](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal for British Columbia (Vancouver), Number CA50055, 2025 BCCA 411, dated November 13, 2025, is dismissed.

Achraf Deghboudj v. Société de transport de Montréal (Que.) (Criminal) (By Leave) ([42090](#))

The motion for an extension of time to serve and file the application for leave to appeal is granted. The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Quebec (Montréal), Number 500-10-008418-251, 2025 QCCA 1089, dated September 5, 2025, is dismissed.

Weiyi Su also known as Victor Su v. Atom Holdings (in Official Liquidation under the Cayman Islands Companies Act, 2023 Revision) and George Kimberley Leck, in his Capacity as Joint Liquidator of Atom Holdings (B.C.) (Civil) (By Leave) ([41985](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal for British Columbia (Vancouver), Numbers CA50108 & CA50109, 2025 BCCA 199, dated June 16, 2025, is dismissed with costs.

Danica Prpick v. Randy Giesbrecht, Robert Hazelaar and Shanon Simon - and between - Debut Developments Incorporated v. Town of Redcliff, Robert Hazelaar and Randy Giesbrecht (Alta.) (Civil) (By Leave) ([41955](#))

The motion filed by Debut Developments Incorporated for leave to be represented by a person other than counsel is dismissed, without prejudice to the applicant's right to re-submit the application for leave to appeal, along with a motion for extension of time, if represented by counsel. As Debut Developments Incorporated's application for leave to appeal is not properly before the Court, the motion to join the proceedings need not be addressed. The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Alberta (Calgary), Number 2401-0042AC, 2025 ABCA 222, dated June 23, 2025, is dismissed with costs.

Sonia Cohen v. Dollarama S.E.C., Dollarama Inc. and Dollarama GP Inc. - and - Rona Inc., Lowe's Companies Canada, ULC, Société des alcools du Québec, Metro Inc., Corporation McKesson Canada, Giant Tiger Stores Limited, Toys "R" Us (Canada) Ltée and Costco Wholesale Canada Ltd. (Que.) (Civil) (By Leave) ([41998](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Quebec (Montréal), Number 500-09-031090-244, 2025 QCCA 804, dated June 20, 2025, is dismissed.

Jean-Yves Roy v. Richard Landry (Que.) (Civil) (By Leave) ([42002](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Quebec (Québec), Number 200-09-010868-252, 2025 QCCA 976, dated August 4, 2025, is dismissed with costs.

Le 28 mai 2026

ACCORDÉES

Forum des maires de la Péninsule acadienne Inc. c. Ministre de la Justice et de la Sécurité publique - et - Société de l'Acadie du Nouveau-Brunswick Inc. (N.-B.) (Civile) (Autorisation) ([42073](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel du Nouveau-Brunswick, numéro 38-24-CA, 2025 NBCA 99, daté du 4 septembre 2025, est accueillie. Le calendrier de signification et de dépôt des documents d'appel sera établi par la registraire.

Hougen Co. Ltd. c. Ming Su, Inspirza Management Group Inc., Gohan Trading Inc., Token Studio Inc., Nazda Holding Inc. et Sogo Marketing Inc. (C.-B.) (Civile) (Autorisation) ([41946](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel de la Colombie-Britannique (Vancouver), numéro CA49662, 2025 BCCA 164, daté du 21 mai 2025, est accueillie avec dépens suivant l'issue de la cause. Le calendrier de signification et de dépôt des documents d'appel sera établi par la registraire.

Sa Majesté le Roi c. Brown Emereuwa (Sask.) (Criminelle) (Autorisation) ([42075](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel de la Saskatchewan, numéro CACR3817, 2025 SKCA 83, daté du 3 septembre 2025, est accueillie. Le calendrier de signification et de dépôt des documents d'appel sera établi par la registraire.

Biogénie Canada Inc. c. Agence canadienne d'inspection des aliments - et - Procureur général de la Saskatchewan et procureur général de l'Alberta (Féd.) (Civile) (Autorisation) ([42060](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel fédérale, numéro A-17-24, 2025 CAF 150, daté du 25 août 2025, est accueillie avec dépens suivant l'issue de la cause. Le calendrier de signification et de dépôt des documents d'appel sera établi par la registraire.

REJETÉES

Nation Wolastoqey à Welamukotuk (Première Nation d'Oromocto), Nation Wolastoqey à Sitansisk (Première Nation de Saint Mary's), Nation Wolastoqey à Pilick (Première Nation de Kingsclear), Nation Wolastoqey à Wotstak (Première Nation de Woodstock), Nation Wolastoqey à Neqotkuk (Première Nation de Tobique) et Nation Wolastoqey à Matawaskiye (Première Nation Malécite du Madawaska), au nom de la Nation Wolastoqey c. J.D. Irving Limited, Charlotte Pulp and Paper Co. Ltd., Eastcan Trading Limited, Les papiers Irving limitée, Les Produits organiques Juniper Limitée, K.C. Irving, Limited, Gestion bois Miramichi limitée, The New Brunswick Railway Company, Rothesay Paper Holdings Ltd., St. George Pulp & Paper Limited, VanBuren-Madawaska Corporation, La Compagnie de chemin de fer du Sud, Nouveau-Brunswick limitée, Burnt Hill Fishing Club, H.J. Crabbe & Sons Ltd., Acadian Timber Limited Partnership représentée par sa commanditée, Acadian Timber GP Inc. et Acadian Timber GP Inc. - et - Première Nation Elsipogtog, chef Vincent Leblanc en son nom et au nom des membres de la Buctouche Mic Mac Band, chef George Ginnish, en son nom et au nom des membres de la Première Nation Natoaganeg, chef John Claude Caplin, en son nom et au nom des membres de la Première Nation d'Eel River Bar, cheffe Rebecca Knockwood, en son nom et au nom des membres de la Première Nation de Fort Folly, chef Kenneth Barlow en son nom et au nom des membres de la bande d'Indian Island, chef Bill Ward en son nom et au nom des membres de la Nation micmaque Metepenagiag, chef Alvery Paul en son nom et au nom des membres de la Première Nation Esgenoopetitj, chef Terry Richardson en son nom et au nom des membres de la Première Nation Pabineau, et au nom des districts de Gespe'gewa'gi et de Signigtewa'gi de la Nation micmaque et EMS Entreprise Inc. (N.-B.) (Civile) (Autorisation) ([42204](#))

La requête déposée par Quw'utsun (Cowichan) Nation pour autorisation d'intervenir dans la demande est rejetée. La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel du Nouveau-Brunswick, numéros 113-24-CA, 114-24-CA & 115-24-CA, 2025 NBCA 129, daté du 11 décembre 2025, est rejetée sans dépens.

Vittorio Mark Castelli c. Alison Jane Paton (C.-B.) (Civile) (Autorisation) ([42163](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel de la Colombie-Britannique (Vancouver), numéro CA50055, 2025 BCCA 411, daté du 13 novembre 2025, est rejetée.

Achraf Deghboudj c. Société de transport de Montréal (Qc) (Criminelle) (Autorisation) ([42090](#))

La requête en prorogation du délai de signification et de dépôt de la demande d'autorisation d'appel est accueillie. La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel du Québec (Montréal), numéro 500-10-008418-251, 2025 QCCA 1089, daté du 5 septembre 2025, est rejetée.

Weiyi Su alias Victor Su c. Atom Holdings (en liquidation officielle sous le régime de la Cayman Islands Companies Act, 2023 Revision) et George Kimberley Leck, en sa qualité de liquidateur conjoint d'Atom Holdings (C.-B.) (Civile) (Autorisation) ([41985](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel de la Colombie-Britannique (Vancouver), numéros CA50108 & CA50109, 2025 BCCA 199, daté du 16 juin 2025, est rejetée avec dépens.

Danica Prpick c. Randy Giesbrecht, Robert Hazelaar et Shanon Simon - et entre - Debut Developments Incorporated c. Town of Redcliff, Robert Hazelaar et Randy Giesbrecht (Alb.) (Civile) (Autorisation) ([41955](#))

La requête déposée par Debut Developments Incorporated visant à obtenir l'autorisation d'être représentée par une personne autre qu'un avocat est rejetée, sans préjudice au droit de la demanderesse de présenter de nouveau la demande d'autorisation d'appel, avec une requête en prorogation du délai, si elle est représentée par un avocat. Étant donné que la demande d'autorisation d'appel de Debut Developments Incorporated n'est pas dûment présentée devant la Cour, la requête en jonction d'instances n'est pas examinée. La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel de l'Alberta (Calgary), numéro 2401-0042AC, 2025 ABCA 222, daté du 23 juin 2025, est rejetée avec dépens.

Sonia Cohen c. Dollarama S.E.C., Dollarama inc. et Dollarama GP inc. - et - Rona inc., Lowe's Companies Canada, ULC, Société des alcools du Québec, Metro inc., Corporation McKesson Canada, Giant Tiger Stores Limited, Toys "R" Us (Canada) Ltée et Costco Wholesale Canada Ltd. (Qc) (Civile) (Autorisation) ([41998](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel du Québec (Montréal), numéro 500-09-031090-244, 2025 QCCA 804, daté du 20 juin 2025, est rejetée.

Jean-Yves Roy c. Richard Landry (Qc) (Civile) (Autorisation) ([42002](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel du Québec (Québec), numéro 200-09-010868-252, 2025 QCCA 976, daté du 4 août 2025, est rejetée avec dépens.

**Pronouncements of reserved appeals /
Jugements rendus sur les appels en délibéré**

May 29, 2026

**41741 His Majesty The King in Right of Canada v. Robert Vrbanic and Sarah Josipovic - and - Attorney General of Ontario, Attorney General of Quebec, Attorney General of Manitoba, Attorney General of British Columbia, Director of Criminal and Penal Prosecutions, Battered Women's Support Services Association, Canadian Association of Chiefs of Police and Criminal Lawyers' Association (Ontario) (Ont.)
2026 SCC 19**

Coram: Wagner C.J. and Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O'Bonsawin and Moreau JJ.

REASONS RELEASED

[LINK TO REASONS](#)

**41430 His Majesty The King v. Elijah Jacques-Taylor - and - Director of Public Prosecutions, Director of Criminal and Penal Prosecutions, Attorney General of British Columbia, Attorney General of Alberta, Criminal Lawyers' Association (Ontario) and Independent Criminal Defence Advocacy Society (Ont.)
2026 SCC 20**

Coram: Wagner C.J. and Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O'Bonsawin and Moreau JJ.

The appeal from the judgment of the Court of Appeal for Ontario, Number COA-23-CR-0743, 2024 ONCA 458, dated June 11, 2024, heard on November 7, 2025, is allowed. The stay of proceedings is set aside and the matter is remitted back for trial. Karakatsanis, Martin and Moreau JJ. dissent.

[LINK TO REASONS](#)

Le 29 mai 2026

**41741 Sa Majesté le Roi du chef du Canada c. Robert Vrbanic et Sarah Josipovic - et - Procureur général de l'Ontario, procureur général du Québec, procureur général du Manitoba, procureur général de la Colombie-Britannique, directeur des poursuites criminelles et pénales, Battered Women's Support Services Association, Association canadienne des chefs de police et Criminal Lawyers' Association (Ontario) (Ont.)
2026 CSC 19**

Coram: Le juge en chef Wagner et les juges Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O'Bonsawin et Moreau

MOTIFS DÉPOSÉS

[LIEN VERS LES MOTIFS](#)

41430 **Sa Majesté le Roi c. Elijah Jacques-Taylor - et - Directeur des poursuites pénales, directeur des poursuites criminelles et pénales, procureur général de la Colombie Britannique, procureur général de l'Alberta, Criminal Lawyers' Association (Ontario) et Independent Criminal Defence Advocacy Society (Ont.)**
2026 CSC 20

Coram: Le juge en chef Wagner et les juges Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O'Bonsawin et Moreau

L'appel interjeté contre l'arrêt de la Cour d'appel de l'Ontario, numéro COA-23-CR-0743, 2024 ONCA 458, daté du 11 juin 2024, entendu le 7 novembre 2025, est accueilli. L'arrêt des procédures est annulé et l'affaire est renvoyée à procès. Les juges Karakatsanis, Martin et Moreau sont dissidentes.

[LIEN VERS LES MOTIFS](#)

- 2025 -

OCTOBER – OCTOBRE						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
			1	YK 2	3	4
5	6	7	8	9	10	11
12	H 13	14	15	16	17	18
19	20	21	22	23	24	25
26	27	28	29	30	31	

NOVEMBER – NOVEMBRE						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
						1
2	3	4	5	6	7	8
9	10	H 11	12	13	14	15
16	17	18	19	20	21	22
23						
30	24	25	26	27	28	29

DECEMBER – DÉCEMBRE						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
	1	2	3	4	5	6
7	8	9	10	11	12	13
14	15	16	17	18	19	20
21	22	23	24	H 25	H 26	27
28	29	30	31			

- 2026 -

JANUARY – JANVIER						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
				H 1	2	3
4	5	6	7	8	9	10
11	12	13	14	15	16	17
18	19	20	21	22	23	24
25	26	27	28	29	30	31

FEBRUARY – FÉVRIER						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
1	2	3	4	5	6	7
8	9	10	11	12	13	14
15	16	17	18	19	20	21
22	23	24	25	26	27	28

MARCH – MARS						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
1	2	3	4	5	6	7
8	9	10	11	12	13	14
15	16	17	18	19	20	NR 21
22	23	24	25	26	27	28
29	30	31				

APRIL – AVRIL						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
			1	2	H 3	4
5	H 6	7	8	9	OR 10	OR 11
OR 12	OR 13	14	15	16	17	18
19	RV 20	21	22	23	24	25
26	27	28	29	30		

MAY – MAI						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
					1	2
3	4	5	6	7	8	9
10	11	12	13	14	15	16
17	H 18	19	20	21	22	23
24						
31	25	26	27	28	29	30

JUNE – JUIN						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
	1	2	3	4	5	6
7	8	9	10	11	12	13
14	15	16	17	18	19	20
21	22	23	24	25	26	27
28	29	30				

JULY – JUILLET						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
			H 1	2	3	4
5	6	7	8	9	10	11
12	13	14	15	16	17	18
19	20	21	22	23	24	25
26	27	28	29	30	31	

AUGUST – AOÛT						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
						1
2	H 3	4	5	6	7	8
9	10	11	12	13	14	15
16	17	18	19	20	21	22
23	24					
30	31	25	26	27	28	29

SEPTEMBER – SEPTEMBRE						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
		1	2	3	4	5
6	H 7	8	9	10	11	RH 12
RH 13	14	15	16	17	18	19
20	YK 21	22	23	24	25	26
27	28	29	H 30			

Sitting of the Court /
Séance de la Cour

Court conference /
Conférence de la Cour

Holiday / Jour férié

CC
H

18 sitting weeks / semaines séances de la Cour

87 sitting days / journées séances de la Cour

9 Court conference days /
jours de conférence de la Cour

3 holidays during sitting days /
jours fériés durant les séances

Rosh Hashanah / Nouvel An juif

Yom Kippur / Yom Kippour

Orthodox Easter / Pâques orthodoxe

Naw-Rûz

Ridván

RH

YK

OR

NR

RV